
Protokół Nr …/2021 

ze wspólnego posiedzenia Komisji Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku 

Publicznego, Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego, Komisji Oświaty, Kultury, Kultury 

Fizycznej, Turystyki oraz Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich 

z dnia 14 lutego 2022 r. 

 

Na posiedzeniu obecni według załączonych list obecności. 

 

Porządek posiedzenia 

1. Otwarcie posiedzenia 

2. Przyjęcie porządku posiedzenia 

 3. Przyjęcie protokołów Komisji z dnia 28.07.2021 r., 23.08.2021 r., 7.09.2021 r., 20.09.2021 r.,  

15.10.2021 r. 

 4. Przyjęcie protokołu Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego; Komisji Zdrowia, Uzdrowiska, 

Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego z dnia 10.09.2021 r. 

5. Omówienie i zaopiniowanie projektów uchwał w sprawach: 

1) zamiaru przekształcenia Szkoły Podstawowej Nr 5 im. Noblistów Polskich w Gołdapi poprzez 

likwidację podporządkowanej jej szkoły filialnej w Jabłońskich 

2) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gołdap na lata 2022– 2037 

3) wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Gołdap w 2022 roku 

4) zmieniająca uchwałę w sprawie wprowadzenia na terenie miasta Gołdap opłaty targowej oraz 

ustalenia wysokości i sposobu poboru opłaty targowej 

5) zmiany Statutu Ośrodka Pomocy Społecznej w Gołdapi  

6) wysokości ekwiwalentu pieniężnego przysługującego członkom ochotniczej straży pożarnej  

za uczestnictwo w działaniu ratowniczym, akcji ratowniczej, szkoleniu lub ćwiczeniu 

7) przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt 

na rok 2022” 

8) uchylenia uchwały w sprawie realizacji działań wskazanych w Indywidualnych Planach Poprawy 

Dostępności po zakończeniu projektu "Dostępna szkoła - innowacyjne rozwiązania w kreowaniu 

przyjaznej przestrzeni edukacyjnej z uwzględnieniem potrzeb uczniów oraz otoczenia" 

9) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania 

projektu „Strategii rozwoju społeczno-gospodarczego Gminy Gołdap do roku 2030”, w tym trybu 

konsultacji 

10) zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Gołdapi na 2022 rok 

6. Wolne wnioski 

 

Do pkt 1  

Posiedzenie otworzyła Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki Pani 

Wioletta Anuszkiewicz. 

Powitała członków komisji, pracowników Urzędu, przybyłych gości i media.  

 

Do pkt 2  

Członek Komisji Pan Zbigniew Makarewicz zgłosił wniosek formalny w sprawie wprowadzenia  

do porządku posiedzenia projektów uchwał w pkt 5 tj. podpunktu 11) rozpatrzenia petycji z dnia 9 grudnia 

2021 r.; podpunktu 12) rozpatrzenia petycji z dnia 20 grudnia 2021 r. oraz podpunktu 13) rozpatrzenia 

petycji z dnia 12 stycznia 2022 r. 

Przewodnicząca Komisji Pani Wioletta Anuszkiewicz zaproponowała również zmianę porządku 

posiedzenia poprzez zamianę podpunktu 6) na podpunkt 2) i tym samym zmianę numeracji pozostałych 

podpunktów. 

 Przewodnicząca Komisji Pani Wioletta Anuszkiewicz poddała pod głosowanie zaproponowane zmiany  

do porządku posiedzenia. 

 Przewodnicząca Komisji Pani Wioletta Anuszkiewicz poddała pod głosowanie porządek posiedzenia  

po wprowadzonych zmianach. 

W głosowaniu jawnym Komisje opowiedziały się za zmienionym porządkiem posiedzenia: 

- Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 4 za 

- Komisji Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 6 za  

- Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 4 za 

- Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich – 5 za 

 



Do pkt 3 

Przewodnicząca Komisji Pani Wioletta Anuszkiewicz zapytała, czy członkowie Komisji mają uwagi do 

przesłanych protokołów Komisji z dnia 28.07.2021 r., 23.08.2021 r., 7.09.2021 r., 20.09.2021 r.,  

15.10.2021 r. 

Uwag nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Komisji Pani Wioletta Anuszkiewicz poddała pod głosowanie przyjęcie protokołu 

Komisji z dnia 28.07.2021 r., 23.08.2021 r., 7.09.2021 r., 20.09.2021 r., 15.10.2021 r. 

- Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 4 za 

- Komisji Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 6 za  

- Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 4 za 

- Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich – 5 za 

 

Do pkt 4 

Przewodnicząca Komisji Pani Wioletta Anuszkiewicz zapytała, czy członkowie Komisji Budżetu  

i Rozwoju Gospodarczego oraz Komisji Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego 

maja uwagi do protokołu Komisji z dnia 10.09.2021 r.  

Uwag nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Komisji Pani Wioletta Anuszkiewicz poddała pod głosowanie przyjęcie protokołu 

Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego oraz Komisji Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska  

i Porządku Publicznego maja uwagi do protokołu Komisji z dnia 10.09.2021 r.  

- Komisji Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 6 za  

- Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich – 5 za 

 

Do pkt 5 

1) 

Przewodnicząca Komisji Pani Wioletta Anuszkiewicz poprosiła Kierownik Wydziału OSS Panią Annę 

Podciborską o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zamiaru przekształcenia Szkoły Podstawowej  

Nr 5 im. Noblistów Polskich w Gołdapi poprzez likwidację podporządkowanej jej szkoły filialnej  

w Jabłońskich. 

Kierownik Wydziału OSS Pani Anna Podciborska powiedziała, że procedura przekształcenia szkoły 

poprzez likwidację filii odbywa się analogicznie jak likwidacja publicznej placówki oświatowej (stosuje się 

zapisy art. 89 ust.1-8 ustawy Prawo oświatowe). Z zapisów w/w przepisów wynika, że szkoła publiczna 

prowadzona przez jednostkę samorządu terytorialnego może być zlikwidowana z końcem roku szkolnego 

przez organ prowadzący szkołę, po zapewnieniu przez niego uczniom możliwości kontynuowania nauki  

w innej szkole publicznej tego samego typu. Oprócz wskazanego wymogu, organ prowadzący musi,  

co najmniej na 6 miesięcy przed terminem likwidacji, zawiadomić o zamiarze likwidacji: rodziców uczniów, 

właściwego kuratora oświaty, organ wykonawczy jednostki samorządu terytorialnego właściwego  

dla prowadzenia szkół danego typu. Procedura przekształcenia Szkoły Podstawowej Nr 5 im. Noblistów 

Polskich w Gołdapi poprzez likwidację filii w Jabłońskich rozpoczyna się od podjęcia niniejszej uchwały 

wyrażającej zamiar likwidacji placówki filialnej, która jednocześnie zobowiązuje Burmistrza Gołdapi  

do prowadzenia postępowania przewidzianego w art. 89 ust. 1 ustawy Prawo oświatowe. Zgodnie z art. 89 

ust. 3 cytowanej wyżej ustawy szkoła lub placówka publiczna prowadzona przez jednostkę samorządu 

terytorialnego może zostać zlikwidowana po uzyskaniu pozytywnej opinii kuratora oświaty. Zasadność zaś 

likwidacji tejże filii szkoły wynika z niżej opisanego stanu faktycznego. Dotychczas powołując się na brak 

perspektyw na poprawę demografii w tym obwodzie w najbliższych latach, małą liczbę dzieci w klasach, 

łączenie klas, brak sali gimnastycznej, brak świetlicy itd. Rada Miejska w dniu 20 maja 2020 r. podjęła 

uchwały w sprawie likwidacji ośmioletniej publicznej Szkoły Podstawowej w Jabłońskich oraz w sprawie 

przekształcenia Szkoły Podstawowej Nr 5 im. Noblistów Polskich w Gołdapi poprzez utworzenie  

w miejscowości Jabłońskie Szkoły Filialnej Szkoły Podstawowej nr 5 im. Noblistów Polskich w Gołdapi. 

Zasadniczym powodem podjęcia przedkładanej uchwały jest brak dzieci uczęszczających do przedmiotowej 

Szkoły Filialnej w Jabłońskich. Przewidywana reorganizacja nie pogorszy warunków do nauki  

i nie ograniczy powszechnej dostępności do szkoły. Uczniowie z obwodu planowanej do likwidacji Szkoły 

Filialnej w Jabłońskich od 1 września 2022 r. będą mogli rozpocząć naukę w Szkole Podstawowej Nr 5 im. 

Noblistów Polskich w Gołdapi. Jest to szkoła nowoczesna, z boiskiem wielofunkcyjnym i salą gimnastyczną, 

bardzo dobrze wyposażonymi w pomoce dydaktyczne salami lekcyjnymi, świetlicą, biblioteką. Nauka  

w Szkole Podstawowej Nr 5 im. Noblistów Polskich w Gołdapi będzie się odbywała w systemie 

jednozmianowym. W przypadku likwidacji Szkoły Filialnej w Jabłońskich, uczniowie będą mieli 

zapewniony bezpłatny transport i opiekę w czasie przewozu. Kadra pedagogiczna Filii Szkoły Podstawowej 



w Jabłońskich nadal będą pracownikami Szkoły Podstawowej nr 5 im. Noblistów Polskich w Gołdapi. Mając 

na uwadze powyższe, podjęcie niniejszej uchwały jest w pełni uzasadnione. 

Uwag nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Komisji Pani Wioletta Anuszkiewicz poddała pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie zamiaru przekształcenia Szkoły Podstawowej Nr 5 im. Noblistów Polskich w Gołdapi poprzez 

likwidację podporządkowanej jej szkoły filialnej w Jabłońskich. 

 

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 4 za 

- Komisji Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 6 za  

- Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 4 za 

- Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich – 5 za 

 

2) 

Przewodnicząca Komisji Pani Wioletta Anuszkiewicz poprosiła Zastępcę Kierownika Wydziału WA 

Piotra Mietlińskiego o przedstawienie projektu uchwały w sprawie wysokości ekwiwalentu pieniężnego 

przysługującego członkom ochotniczej straży pożarnej za uczestnictwo w działaniu ratowniczym, akcji 

ratowniczej, szkoleniu lub ćwiczeniu. 

Zastępca Kierownika Wydziału WA Piotr Mietliński  powiedział, że w związku z wprowadzeniem nowej 

podstawy prawnej dla ustalenia ekwiwalentu dla członków ochotniczych straży pożarnych ustawą z dnia 17 

grudnia 2021 r. o ochotniczych strażach pożarnych, która art. 38 pkt 12 uchyliła art. 28 ustawy z 24 sierpnia 

1991 r. o ochronie przeciwpożarowej od dnia 1 stycznia 2022 r. podstawę prawną do wypłaty ekwiwalentu 

stanowi art. 15 ust. 1 i 2 zaistniała konieczność podjęcia przedmiotowej uchwały. Zgodnie z ww. nowym 

przepisem: 1. Strażak ratownik OSP, który uczestniczył w działaniu ratowniczym, akcji ratowniczej, 

szkoleniu lub ćwiczeniu, otrzymuje, niezależnie od otrzymywanego wynagrodzenia, ekwiwalent pieniężny. 

2. Wysokość ekwiwalentu pieniężnego ustala, nie rzadziej niż raz na 2 lata, właściwa rada gminy w drodze 

uchwały. Wysokość ekwiwalentu pieniężnego nie może przekraczać 1/175 przeciętnego wynagrodzenia 

miesięcznego brutto, ogłoszonego przez Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego w Dzienniku 

Urzędowym Rzeczypospolitej Polskiej „Monitor Polski” na podstawie art. 20 pkt 2 ustawy z dnia 17 grudnia 

1998 r. o emeryturach i rentach z Funduszu Ubezpieczeń Społecznych (Dz. U. z 2021 r. poz. 291, z późn. 

zm.) przed dniem ustalenia ekwiwalentu pieniężnego, naliczanego za każdą rozpoczętą godzinę  

od zgłoszenia wyjazdu z jednostki ochotniczej straży pożarnej. Ekwiwalent pieniężny jest wypłacany  

z budżetu właściwej gminy. W 2021 roku Rada Miejska w Gołdapi podjęła Uchwałę Nr XXXIV/286/2021  

w sprawie wysokości ekwiwalentu pieniężnego przysługującego członkom ochotniczej straży pożarnej  

za uczestnictwo w działaniu ratowniczym lub szkoleniu pożarniczym, w której ustalono wysokość 

ekwiwalentu pieniężnego za uczestnictwo w działaniu ratowniczym w kwocie 24,00 zł za godzinę,  

za uczestnictwo w szkoleniu pożarniczym w kwocie 12,00 zł za godzinę. Powyższe stawki ekwiwalentu 

pozostają bez zmian. Ekwiwalent będzie naliczany za każdą rozpoczętą godzinę od zgłoszenia wyjazdu  

z jednostki ochotniczej straży pożarnej.  Przedmiotowa uchwała jest prawem miejscowym i zasadniczo 

wchodzi w życie po upływie 14 dni od dnia jego ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym Województwa 

Warmińsko-Mazurskiego, natomiast zasadnym jest nadanie mocy wstecznej zapisom uchwały, które  

są korzystne dla strażaków ratowników OSP, którym ekwiwalent na nowych zasadach będzie naliczany  

od dnia 1 stycznia 2022 r. Na podst. art. 5 ustawy z dnia 20 lipca 2000 r. o ogłaszaniu aktów normatywnych  

i niektórych innych aktów prawnych który nie wyłącza możliwości nadania aktowi normatywnemu 

wstecznej mocy obowiązującej, jeżeli zasady demokratycznego państwa prawnego nie stoją temu  

na przeszkodzie. 

Prezes ZOSP RP w Gołdapi Pan Krzysztof Sztandera powiedział, że Prezesi OSP Grabowo, Dunajek  

i Górne wystosowali pismo do Rady Miejskiej odnośnie danego projektu uchwały z propozycją wysokości 

ekwiwalentu w wysokości 30 zł za udział w działaniu ratowniczym oraz 16 zł za udział w szkoleniu.  

Prezes OSP w Górnem Pan Kazimierz Kazaniecki powiedział, że w jednostce w Górnem 26 osób bierze 

czynny udział w działaniach. Średnia wypłata rocznie na jednego strażaka wynosi 697,00 zł, w tym zawarte 

jest udział w ok 15 ćwiczeniach. Jednostka wykonuje 70 wyjazdów w działaniach ratowniczych rocznie. 

Zwrócił się o podwyższenie ekwiwalentu do kwoty podanej w złożonym piśmie.  

Burmistrz Gołdapi Pan Tomasz Luto powiedział, że uważa inicjatywę wykazaną przez Prezesów OSP  

za słuszną i możliwość zaproponowania wyższych stawek zostanie zweryfikowana przez Skarbnika Gminy.  

Członek Komisji Pan Józef Wawrzyn zapytał, czy w związku z przychyleniem się Burmistrza Gołdapi  

do prośby Prezesów OSP w dniu dzisiejszym dany projekt uchwały będzie zmieniony z zaproponowanymi 

wyższymi stawkami. 



Burmistrz Gołdapi Pan Tomasz Luto odpowiedział, że trzeba zweryfikować możliwości podwyżek  

w budżecie gminy i wtedy podejść ponownie do danej sprawy. 

 Zastępca Kierownika Wydziału WA Piotr Mietliński powiedział, że w zaplanowanym budżecie OSP  

na 2022 r. nie ma środków na wnioskowaną przez Prezesów OSP kwotę. Rekomendacją było pochylenie się 

nad tą kwotą w budżecie na 2023 rok. 

Burmistrz Gołdapi Pan Tomasz Luto zaproponował, by w tym roku trzeba pochylić się na tym tematem. 

Jednostki OSP wykazują się dyspozycyjnością oraz zaangażowaniem. 

Przewodnicząca Komisji Pani Wioletta Anuszkiewicz złożyła wniosek o zdjęcie danego projektu uchwały 

z porządku dzisiejszego posiedzenia i ponowne pochylenie się nad nią na kolejnym posiedzeniu, gdy już 

będzie zweryfikowana wysokość ekwiwalentu.  

Członek Komisji Pan Marian Chmielewski zaproponował przegłosowanie danego projektu uchwały  

z początkowymi stawkami a jeżeli znajdą się środki w budżecie na wnioskowane przez Prezesów OSP kwoty 

to na sesji zostanie poddany pod głosowanie projekt uchwały z wyższymi kwotami. 

Burmistrz Gołdapi Pan Tomasz Luto zapytał, czy jest możliwość zaopiniowania projektu uchwały 

 bez wskazanych stawek. 

Kierownik Wydziału WA Pani Róża Popławska wskazała, że główna kwestią danego projektu uchwały  

są stawki i nie wskazane jest poddawanie pod głosowanie projektu uchwały bez podania kwot. 

 

Przewodnicząca Komisji Pani Wioletta Anuszkiewicz poddała pod głosowanie wniosek w sprawie 

zdjęcia projektu uchwały z porządku posiedzenia.  

W głosowaniu jawnym Komisje przyjęły zgłoszony wniosek: 

- Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 4 za, 

- Komisji Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 5 za, 1 przeciw 

- Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 4 za 

- Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich – 4 za, 1 przeciw 

 

3) i 4) 

Przewodnicząca Komisji Pani Wioletta Anuszkiewicz zwróciła się do Skarbnika Gminy Panią Edyty 

Białek o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Gołdap na lata 2022– 2037 oraz projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy 

Gołdap w 2022 roku. 

Skarbnik Gminy Pani Edyta Białek powiedziała, że proponuje się zmiany w planie dochodów.  

W rozdziale 70005 „Gospodarka gruntami i nieruchomościami” na wniosek Kierownika Wydziału GPO 

dokonuje się zwiększenia w planie dochodów o kwotę 33.600,00 zł na podstawie Zawiadomienia  

o wszczęciu postępowania administracyjnego Warmińsko-Mazurskiego Urzędu Wojewódzkiego  

na podstawie którego wszczęto z urzędu postępowanie w sprawie ustalenia odszkodowania za nieruchomości 

przyjęte z mocy prawa przez Województwo Warmińsko – Mazurskie – zezwolenie na realizację inwestycji 

drogowej dla zadania: „Rozbudowa drogi wojewódzkiej nr 651 na odcinku Gołdap-Dubeninki”. W rozdziale 

80195 „Pozostała działalność ” dokonuje się zwiększenia w planie dochodów o kwotę 1.217.442,88 zł  

w związku z realizacją przedsięwzięcia w Szkole Podstawowej Nr 3 w Gołdapi (wartość zadania  

to 743.267,57 zł) oraz Szkoły Podstawowej Nr 5 w Gołdapi (wartość zadania to 474.175,31 zł)  

pn. ERASMUS +. Erasmus+ – program Unii Europejskiej w dziedzinie edukacji, szkoleń, młodzieży  

i sportu, wspierający wymianę edukacyjną. W rozdziale 85214 „Zasiłki okresowe, celowe i pomoc w naturze 

oraz składki na ubezpieczenia emerytalne i rentowe” dokonuje się zwiększenia w planie dochodów o kwotę 

1.000,00 zł w związku ze zwrotem nienależnie pobranych świadczeń z lat ubiegłych. Plan dochodów 

zwiększa się per saldo o kwotę 1.252.042,88 zł. Proponuje się również zmiany w planie wydatków.  

W rozdziale 70005 „Gospodarka gruntami i nieruchomościami” na wniosek Kierownika Wydziału WIK 

dokonuje się przesunięć w planie wydatków o kwotę 13.500,00 zł dostosowując plan do rzeczywistych 

potrzeb ( w tym 12.000,00 zł na zakup traktorka kosiarki). W rozdziale 71004 „Plany zagospodarowania 

przestrzennego” na wniosek Kierownika Wydziału GPO dokonuje się zwiększenia w planie wydatków  

o kwotę 64.600,00 zł w związku z Opracowaniem zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Uzdrowiska Gołdap. Środki przeznaczone na to przedsięwzięcie są niewystarczające  

w związku z tym należy zwiększyć plan wydatków przeznaczony na realizację wspomnianej zmiany planu 

zagospodarowania. Źródłem pokrycia są środki z rozdziału 80149 „Programy polityki zdrowotnej” 

(31.000,00 zł) oraz środki planowane do uzyskania w wysokości 33.600,00 zł w związku z odszkodowaniem 

za nieruchomości przejęte z mocy prawa opisane w proponowanych zmianach w planie dochodów.  

W związku z realizacją tego przedsięwzięcia przenosi się realizację miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla obszaru SSSE Podstrefa Gołdap oraz miejscowy plan zagospodarowani przestrzennego 

obszaru położonego we wsi Galwiecie na rok 2023. W rozdziale 75818 „Rezerwy ogólne i celowe”  



na wniosek Kierownika Wydziału OSS dokonuje się rozwiązania rezerwy z przeznaczeniem na doskonalenie 

zawodowe nauczycieli, w wysokości 98.214,05 zł. Zgodnie z Zarządzeniem Burmistrza Gołdapi w sprawie 

planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli oraz określenia maksymalnej kwoty 

dofinansowania do opłat za kształcenie i doskonalenie nauczycieli w 2022 roku. Środki stanowią 0,8% 

planowanych rocznych środków przeznaczonych na wynagrodzenie nauczycieli zatrudnionych  

w placówkach oświatowych, których organem prowadzącym jest Gmina Gołdap ( Szkoła Podstawowa  

Nr 1 w Gołdapi – 22.204,10 zł, Szkoła Podstawowa Nr 2 w Gołdapi – 13.875,60 zł, Szkoła Podstawowa  

Nr 3 w Gołdapi – 26.130,72 zł, Szkoła Podstawowa Nr 5 w Gołdapi – 12.208,45 zł, Szkoła Podstawowa  

w Grabowie – 11.782,60 zł, Szkoła Podstawowa w Pogorzeli – 4.946,78 zł, Przedszkole Samorządowe  

w Gołdapi – 6.465,80 zł). W rozdziale 80101 „Szkoły Podstawowe ” na wniosek Dyrektora Szkoły 

Podstawowej Nr 1 w Gołdapi dokonuje się przesunięcia między §§ o kwotę 100.00,00 zł z przeznaczeniem 

na energię cieplną. Jest to korekta planu finansowego jednostki, wynikająca z omyłki powstałej podczas 

powstawania planu finansowego na 2022 rok. Dodatkowo wprowadza się zadanie inwestycyjne pn. „Szkoła 

Podstawowa Nr 5 w Gołdapi „Laboratoria Przyszłości” w związku z niewykorzystanymi środkami  

w wysokości 3,22 zł na realizację tego zadania. Źródłem pokrycia są środki pozostałe na rachunku  

na realizację tego zadania. W związku z możliwością złożenia wniosku o dofinansowanie z PFRON tworzy 

się nowe zadanie inwestycyjne pn.: „Wymiana posadzek oraz drzwi do pomieszczeń znajdujących się  

na parterze budynku Szkoły Podstawowej Nr 2 w Gołdapi (PFRON)” . Wartość zadania łącznie 141.573,49 

zł z czego możliwe do uzyskania dofinansowanie z PFRON wysokości 55% , wkład własny Gminy  

w wysokości 65.208,07 zł. Źródłem pokrycia są środki z zadania inwestycyjnego „Budowa placu zabaw przy 

SP 5”. W rozdziale 80195 „Pozostała działalność ” dokonuje się zwiększenia w planie wydatków o kwotę 

1.217.442,88 zł w związku z realizacją przedsięwzięcia w Szkole Podstawowej Nr 3 w Gołdapi (wartość 

zadania to 743.267,57 zł) oraz Szkoły Podstawowej Nr 5 w Gołdapi (wartość zadania to 474.175,31 zł)  

pn. ERASMUS +. Erasmus+ – program Unii Europejskiej w dziedzinie edukacji, szkoleń, młodzieży  

i sportu, wspierający wymianę edukacyjną. W rozdziale 85214 „Zasiłki okresowe, celowe i pomoc w naturze 

oraz składki na ubezpieczenia emerytalne i rentowe” dokonuje się zwiększenia w planie wydatków o kwotę 

1.000,00 zł w związku ze zwrotem nienależnie pobranych świadczeń z lat ubiegłych. W rozdziale 90095 

„Pozostała działalność” na wniosek Kierownika Wydziału WIK dokonuje się przesunięć w planie wydatków 

o kwotę 2.160,00 zł dostosowując plan do rzeczywistych potrzeb. Plan wydatków zwiększa się per saldo  

o kwotę 1.252.046,10 zł. Plan dochodów po zmianach wynosi 98.431.596,52 zł. Plan wydatków  

po zmianach wynosi 109.994.960,99 zł. Deficyt budżetu po zmianach wynosi 11.563.364,47 zł. Przychody 

budżetu po zmianach wynoszą 12.953.903,87zł. Rozchody budżetu wynoszą 1.390.539,40 zł. 

 

 Radny Pan Andrzej Tobolski zapytał, czy tylko Szkoły Podstawowe Nr 3 i Nr 5 złożyły dokumenty  

do programu ERASMUS+. 

Kierownik Wydziału OSS Pani Anna Podciborska odpowiedziała, że powyższe jednostki otrzymały już 

dofinansowanie na dany program. Szkoła Podstawowa w Pogorzeli jest na etapie przygotowywania 

dokumentów, biorą udział w szkoleniach. Szkoła Podstawowa tez  do tego programu się przygotowuje.  

O pozostałych szkołach taka informacja nie jest znana ale na potrzeby Komisjach taka informacja może 

zostać przygotowana.  

Radny Pan Andrzej Tobolski zapytał, czy Szkoła Podstawowa Nr 1 i Nr 2 nie będą brały udziału w danym 

programie.  

Kierownik Wydziału OSS Pani Anna Podciborska odpowiedziała, że na dzień dzisiejszy nie ma takiej 

informacji. 

Przewodnicząca Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich Pani Janina Pietrewicz powiedziała, że projekt 

budowy placu zabaw przy Szkole Podstawowej Nr 5 wygrał w Budżecie Obywatelskim. Zapytała, czemu  

środki z budżetu Szkoły Podstawowej Nr 5 dedykowane na budowę placu zabaw przeznaczane są na inną 

inwestycję. Szkoła wiele lata starała się o wybudowanie danego placu zabaw i środki z Budżetu 

Obywatelskiego mogą nie wystarczyć na zbudowanie bezpiecznego placu zabaw. 

Dyrektor Szkoły Podstawowej Nr 5 Pani Bożena Kalinowska powiedziała, że od 4 lat szkoła 

podejmowała starania o utworzenie placu zabaw dla dzieci. Plac zabaw będzie budowany na terenie 

dziewiczym i będzie służyć zarówno uczniom SP 5, SP 3 jak również dzieciom z okolicznych bloków.  

W tym roku nie został złożony wniosek do PFRON-u ze względu na brak wkładu własnego. Potrzeby szkoły 

są ogromne ze względu przekształcenie gimnazjum w szkołę podstawową i stworzenie od podstaw 

warunków dla młodszych dzieci. 

Skarbnik Gminy Pani Edyta Białek odpowiedziała, że każda szkoła co roku może składać wnioski  

do PFRON-u i uzasadnić konieczność wkładu własnego, nad czym się urząd pochyla. Wprowadzając 

zadanie w roku 2022 r. na plac zabaw przy SP 5 prognozowany koszt placu zabaw wynosił 250.000,00 zł.  

W związku z pozyskanymi środkami przez szkołę w wysokości 100.500,00 zł w ramach Budżetu 



Obywatelskiego, po rozmowie z kierownikiem WIK,  zmniejszenie środków o 65.000,00 zł wystarczy  

w zrealizowaniu danej inwestycji w założonej formie. 

 

Przewodnicząca Komisji Pani Wioletta Anuszkiewicz poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gołdap na lata 2022– 2037.  

 

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 4 za 

- Komisji Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 5 za, 1 wstrzymujący się 

- Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 2 za, 2 wstrzymujące się 

- Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich – 4 za, 1 wstrzymujący się 

 

Członek Komisji Pani Teresa Dzienis opuściła posiedzenie. 

Przewodnicząca Komisji Pani Wioletta Anuszkiewicz poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Gołdap w 2022 roku. 

 

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 4 za 

- Komisji Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 5 za, 1 wstrzymujący się 

- Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 2 za, 2 wstrzymujące się  

- Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich – 3 za, 1 wstrzymujący się 

 

5) 

Przewodnicząca Komisji Pani Wioletta Anuszkiewicz zwróciła się do Skarbnika Gminy Pani Edyty 

Białek o przedstawienie projektu uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie wprowadzenia na terenie miasta 

Gołdap opłaty targowej oraz ustalenia wysokości i sposobu poboru opłaty targowej. 

 

Członek Komisji Pani Teresa Dzienis wróciła na posiedzenie 

 

Skarbnik Gminy Pani Edyta Białek powiedziała, że w projekcie przedkładanej uchwały proponuje  

się zmianę w § 2 ust. 2 uchwały nr XLVII/370/2022 Rady Miejskiej w Gołdapi z dnia 17 stycznia 2022 roku 

w sprawie wprowadzenia na terenie miasta Gołdap opłaty targowej oraz ustalenia wysokości i sposobu 

poboru opłaty targowej poprzez doprecyzowanie zapisu, który otrzymuje brzmienie:” Ustala się dzienną 

stawkę opłaty targowej przy sprzedaży obnośnej z ręki, kosza, skrzynki i innych niewymienionych  

w wysokości 5,00 zł.” 

 

Przewodnicząca Komisji Pani Wioletta Anuszkiewicz poddała pod głosowanie projekt uchwały 

zmieniająca uchwałę w sprawie wprowadzenia na terenie miasta Gołdap opłaty targowej oraz ustalenia 

wysokości i sposobu poboru opłaty targowej. 

 

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 4 za 

- Komisji Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 6 za  

- Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 3 za, 1 brak głosu 

- Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich – 4 za, 1 brak głosu 

 

6) 

Przewodnicząca Komisji Pani Wioletta Anuszkiewicz zwróciła się do Dyrektor OPS Pani Emilii Mor – 

Górskiej o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmiany Statutu Ośrodka Pomocy Społecznej  

w Gołdapi.  

 Członek Komisji Pani Teresa Dzienis wróciła na posiedzenie. 

 

Dyrektor OPS Pani Emilia Mor – Górska powiedziała, że zmiany w Statucie Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Gołdapi związane są z realizacją zadań wynikających z: ustawy z dnia 27 kwietnia 2001 r. – Prawo 

Ochrony Środowiska, tj. wydawanie zaświadczeń o wysokości przeciętnego miesięcznego dochodu 

przypadającego na jednego członka gospodarstwa domowego osoby fizycznej, która zamierza złożyć 

wniosek o przyznanie dofinansowania z Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 

lub Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej oraz ustawy z dnia 17 grudnia 

2021 r. o dodatku osłonowym, tj. ustalanie i przyznawanie dodatków osłonowych. 



 

Przewodnicząca Komisji Pani Wioletta Anuszkiewicz poddała pod głosowanie projekt uchwały 

zmieniająca uchwałę w sprawie zmiany Statutu Ośrodka Pomocy Społecznej w Gołdapi. 

 

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 4 za 

- Komisji Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 6 za  

- Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 4 za 

- Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich – 5 za 

 

7) 

Przewodnicząca Komisji Pani Wioletta Anuszkiewicz zwróciła się do Kierownika Wydziału WIK 

Jarosława Duchnowskiego o przedstawienie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na rok 2022”. 

 

 Kierownik Wydziału WIK Pan Jarosław Duchnowski powiedział, że w nawiązaniu do art. 11 ust. 1, 

ustawy o ochronie zwierząt zapobieganie bezdomności zwierząt i zapewnienie opieki bezdomnym 

zwierzętom oraz ich wyłapywanie należy do zadań własnych gmin. Program opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na rok 2022 stanowiący załącznik do niniejszej 

uchwały jest wypełnieniem obowiązku nałożonego na radę gminy w związku z art. 11a ust. 1 ww. ustawy. 

Priorytetowym celem działania Gminy jest przede wszystkim zapobieganie rozmnażaniu zwierząt poprzez 

ich sterylizację i kastrację. Program określa zasady opieki nad bezdomnymi zwierzętami i ograniczania 

problemu ich bezdomności. Obejmuje swoim zakresem:   

1) zapewnienie bezdomnym zwierzętom miejsca w schronisku dla zwierząt; 

2) opiekę nad wolno żyjącymi kotami, w tym ich dokarmianie; 

3) odławianie bezdomnych zwierząt; 

4) obligatoryjną sterylizację albo kastrację zwierząt w schronisku dla zwierząt; 

5) obligatoryjną sterylizację albo kastrację zwierząt, elektroniczne znakowanie (czipowanie) 

zwierząt, w szczególności psów i kotów posiadających właścicieli;  

6) poszukiwanie właścicieli dla bezdomnych zwierząt; 

7) usypianie ślepych miotów; 

8) wskazanie gospodarstwa rolnego w celu zapewnienia miejsca dla zwierząt gospodarskich; 

9) zapewnienie całodobowej opieki weterynaryjnej w przypadkach zdarzeń drogowych  

z udziałem zwierząt. 

 

Radny pan Andrzej Tobolski zapytał, jaka była ilość zwierząt w schronisku na dzień 31.12.2021 r. 

Kierownik Wydziału WIK Pan Jarosław Duchnowski odpowiedział, że nie ma w materiałach takiej 

informacji. 

Przewodnicząca Komisji Pani Wioletta Anuszkiewicz zwróciła się o przekazanie takiej informacji  

w późniejszym okresie. 

Członek Komisji Pan Wojciech Hołdyński zapytał o nie ujęcie wniosków wniesionych  przez Gołdapskie 

Stowarzyszenie „ Gołdapskie koty bezdomne – pomoc i adopcje”. 

Kierownik Wydziału WIK Pan Jarosław Duchnowski odpowiedział, że wniosek nieformalnej grupy  

nie mógł być uwzględniony gdyż program był poddawany konsultacjom społeczny organizacjom 

pozarządowym oraz podmiotom o działalności pożytku publicznego i wolontariacie, działającym na terenie 

Gminy Gołdap, których statutowym celem jest ochrona zwierząt. Stowarzyszenie wnosiło również  

o zwiększenie środków w programie kwoty 6 000,00 zł z 10 000,00 zł na wydawanie i zakup karmy kotom 

wolnożyjącym. W poprzednich latach proponowane kwoty wystarczały.  

 

Przewodnicząca Komisji Pani Wioletta Anuszkiewicz poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na rok 

2022” 

 

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 4 za 

- Komisji Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 6 za  

- Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 4 za 

- Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich – 5 za 

 



8) 

Przewodnicząca Komisji Pani Wioletta Anuszkiewicz zwróciła się do Pełnomocnik ds. Strategii  

i Rozwoju Gminy Pani Anety Milczarek o przedstawienie projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwały  

w sprawie realizacji działań wskazanych w Indywidualnych Planach Poprawy Dostępności po zakończeniu 

projektu "Dostępna szkoła - innowacyjne rozwiązania w kreowaniu przyjaznej przestrzeni edukacyjnej  

z uwzględnieniem potrzeb uczniów oraz otoczenia" 

 

Pełnomocnik ds. Strategii i Rozwoju Gminy Pani Aneta Milczarek powiedziała, że w związku  

z szacowanym wzrostem całkowitej wartości projektu od momentu aplikowania do podpisania umowy  

o 873 360,38 zł, w tym zmniejszeniem kwoty dofinansowania o 195 000,00 zł oraz wzrostem wysokości 

wkładu własnego gminy o 1 068 360,38 zł proponuje się uchylenie podjętej uchwały w dniu 31 sierpnia 

2021 roku oraz odstąpienie od podpisania umowy o dofinansowanie i realizacji projektu na opisanych 

warunkach. Rzeszowska Agencja Rozwoju Regionalnego, która jest operatorem danego projektu,  

nie zgodziła się na zmniejszenie standardów projektu w danym programie jak również na zmniejszenie ilości 

szkół biorących udział w ramach projektu. W budżecie gminy nie ma zabezpieczonych środków na realizację 

projektu, stąd zasadnym jest uchylenie poprzednio uchwalonej uchwały. Środki w ramach projektu otrzyma 

inna gmina a gmina Gołdap będzie na liście rezerwowej, gdy zmienią się warunki danego projektu,  

tj. np. zwiększenie środków. 

Radny Pan Andrzej Tobolski powiedział, że kolejna inwestycja idzie w odstawkę.  

Burmistrz Gołdapi Pan Tomasz Luto odpowiedział, że gmina zrealizowała wiele inwestycji na rzecz 

oświaty.  

 Radny pan Andrzej Tobolski zapytał, czy termomodernizacja Szkoły Podstawowej Nr 1 została 

zakończona. 

 Burmistrz Gołdapi Pan Tomasz Luto odpowiedział, że już odpowiadał radnemu na to pytanie i jak chce 

ponownej odpowiedzi, niech złoży wniosek na piśmie. 

 Przewodnicząca Komisji Pani Wioletta Anuszkiewicz powiedział, że jeżeli burmistrz posiada taką 

informację może teraz odpowiedzieć radnemu.  

 Burmistrz Gołdapi Pan Tomasz Luto odpowiedział, że środki przeznaczone na termomodernizację szkoły 

pochodziły z kilku źródeł. Nie chcą podać niepoprawnych informacji do których będą przytyki radnego, 

odpowiedź zostanie udzielona na piśmie.  

 Skarbnik Gminy Pani Edyta Białek powiedziała, że urząd jest zobowiązany do przedstawienia informacji 

z wykonania realizacji budżetu oraz  każdej zrealizowanej inwestycji w danym roku, ze wskazania etapu 

danej inwestycji. 

 Przewodnicząca Komisji Pani Wioletta Anuszkiewicz zapytała, w jakiej wysokości potrzebny jest wkład 

własny do realizacji projektu. 

 Pełnomocnik ds. Strategii i Rozwoju Gminy Pani Aneta Milczarek odpowiedziała, że szacowanie  

na czerwiec 2021 r. wynosi 1.324.565,00 zł. po odliczeniu środków pozyskanych z PFRON wysokość 

środków budżetu niezbędnych do realizacji projektu w latach 2021-2023 daje kwotę1 198 703,94 zł.  

Przewodnicząca Komisji Pani Wioletta Anuszkiewicz powiedziała, że przedstawiony dziś projekt 

uchwały posiada identyczne kwoty zawarte w uchwale, którą rada przyjęła 31.08.2021 r. W grudniu 2021 r. 

uzyskała informację, że nie ma zabezpieczonych środków na dany projekt. Przez 7 miesięcy nie zostały 

podjęte kroki w danej sprawie. Po 7 miesiącach  

Pełnomocnik ds. Strategii i Rozwoju Gminy Pani Aneta Milczarek odpowiedziała, że kwoty ujęte w 

uchwale i przedkładane w dzisiejszym projekcie są kwotami ostatniej wersji wniosku  zaakceptowanego 

przez Rzeszowską Agencję Rozwoju Regionalnego. W międzyczasie zostały zaakceptowane składane 

projekty składane w 2020 r. i zostały na nie podpisane umowy. W związku z tym nie było możliwości ujęcia 

środków w budżecie jeszcze na dany projekt.  

 Radny pan Andrzej Tobolski powiedział, że 5 lat temu została podpisana umowa na budowę Zakładu 

Przyrodoleczniczego. Zapytał, co zostało zrobione z wyegzekwowaniem środków od firmy Vitaro.   

 Przewodnicząca Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich Pani Janina Pietrewicz powiedziała, że to jest  

w tematyce danego punktu i rozmowę nad tym tematem przenieść do wolnych wniosków.  

 Przewodnicząca Komisji Pani Wioletta Anuszkiewicz powiedziała, że pytanie zostanie zaprotokołowane, 

w tej chwili nie uczestniczą w Komisji osoby merytoryczne w tej kwestii  i prosi o udzielenie odpowiedzi  

na nie w późniejszym czasie. 

 

Przewodnicząca Komisji Pani Wioletta Anuszkiewicz poddała pod głosowanie projekt uchwały uchylenia 

uchwały w sprawie realizacji działań wskazanych w Indywidualnych Planach Poprawy Dostępności  

po zakończeniu projektu "Dostępna szkoła - innowacyjne rozwiązania w kreowaniu przyjaznej przestrzeni 

edukacyjnej z uwzględnieniem potrzeb uczniów oraz otoczenia". 



 

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 3 za, 1 wstrzymujący się 

- Komisji Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 5 za, 1 przeciw 

- Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 1 za, 2 przeciw, 1 wstrzymujący się 

- Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich – 4 za, 1 wstrzymujący się 

 

 Przewodnicząca Komisji Pani Wioletta Anuszkiewicz powiedziała, że przedstawiciel stowarzyszenia 

„Gołdapskie koty bezdomne – pomoc i adopcje” zwróciła się z prośbą o zabranie głosu. 

Pani Lucyna Kowalska przedstawiciel stowarzyszenia „Gołdapskie koty bezdomne” powiedziała,  

że w złożonym wniosku zaproponowano następujące zmiany w zapisie w § 6 pkt 1: „kwotę 6 000,00 zł  

na wydawanie i zakup karmy kotom wolnożyjącym” na zapis: „ kwotę 10000,00 zł na zakup karmy kotom 

wolno żyjącym”. Karmy wystarcza tylko na okres od maja do listopada. Natomiast w zapisie w § 6 pkt 2: 

„kwotę 434 260,00 zł na zadania realizowane przez schronisko dla zwierząt w miejscowości Kośmidry (...) 

opiekę nad kotami wolnożyjącymi w tym sterylizacja lub kastracja...” Zaproponowano zmianę zapisu na: 

„Opiekę nad kotami wolnożyjącymi w tym sterylizacja lub kastracja kotów wolno żyjących w ciągu całego 

roku w ramach walki z nad populacją. Koty są gotowe do rozrodu przez cały rok a środków przeznaczonych 

w programie nie wystarcza na cały rok.  

Przewodnicząca Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich Pani Janina Pietrewicz odpowiedziała,  

że na terenach wiejskich praktycznie większość kotów ma właścicieli i wskazane w programie środki uważa 

za wystarczające.  

 

9) 

Przewodnicząca Komisji Pani Wioletta Anuszkiewicz zwróciła się do Pełnomocnik ds. Strategii  

i Rozwoju Gminy Pani Anety Milczarek o przedstawienie projektu uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie 

określenia szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania projektu „Strategii rozwoju społeczno-

gospodarczego Gminy Gołdap do roku 2030”, w tym trybu konsultacji. 

 

 Pełnomocnik ds. Strategii i Rozwoju Gminy Pani Aneta Milczarek powiedziała, że Rada Miejska  

w Gołdapi w dniu 25 maja 2021 roku podjęła uchwałę w sprawie określenia szczegółowego trybu  

i harmonogramu opracowania projektu „Strategii rozwoju społeczno-gospodarczego Gminy Gołdap do roku 

2030”, w tym trybu konsultacji. Zgodnie z podjętą uchwałą przygotowano Diagnozę społeczno-gospodarczą 

Gminy Gołdap w drodze konsultacji społecznych, które trwały w okresie od 18 maja do 26 czerwca  

br.  Przygotowanie dokumentu poprzedził również nabór projektów strategicznych za pomocą fiszek, który 

trwał     do 16 lipca. W dniu 6 sierpnia Burmistrz Gołdapi Zarządzeniem nr 1144/VIII/2021 powołał Zespół 

zadaniowy ds. opracowania strategii. Opracowane założenia dokumentu zostały zaprezentowane  

na otwartych spotkaniach konsultacyjnych w dniu 19 sierpnia 2021 roku. W wyniku przekazanych uwag 

m.in. przez sołtysów, przystąpiono do prac związanych z przeprowadzeniem dodatkowej pogłębionej 

diagnozy obszarów wiejskich gminy. W grudniu 2021 roku zakończono opracowanie Planu Rozwoju 

Uzdrowiska Gołdap na lata 2021-2027 oraz Diagnozy społeczno-gospodarczej Gminy Gołdap, które 

stanowią załączniki do strategii rozwoju gminy. W styczniu 2022 roku zakończono prace nad wskazaniem 

projektów strategicznych.  

 

 Członek Komisji Pani Teresa Dzienis opuściła posiedzenie.  

 

Przewodnicząca Komisji Pani Wioletta Anuszkiewicz poddała pod głosowanie projekt uchwały uchylenia 

uchwały w sprawie w sprawie określenia szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania projektu 

„Strategii rozwoju społeczno-gospodarczego Gminy Gołdap do roku 2030”, w tym trybu konsultacji. 

 

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 4 za,  

- Komisji Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 6 za  

- Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki - 3za 

- Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich – 4 za 

 

10)  

Przewodnicząca Komisji Pani Wioletta Anuszkiewicz zwróciła się do Wiceprzewodniczącej Komisji 

Rewizyjnej Pani Moniki Wałejko o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy 

Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Gołdapi na 2022 rok. 



 

 Wiceprzewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani Monika Wałejko powiedziała, że w związku z § 48 ust. 1 

Statutu Gminy Gołdap stanowiącego załącznik do Uchwały Nr VI/49/2019 Rady Miejskiej w Gołdapi z dnia 

27 lutego 2019 r. na pierwszej sesji każdego roku Komisja Rewizyjna przedkłada Radzie do zatwierdzenia 

plan pracy, który w zakresie zatwierdzonym przez Radę stanowi podstawę do przeprowadzania kontroli 

przez Komisję. Plan pracy został przesłany Komisjom do zapoznania się. 

 

Przewodnicząca Komisji Pani Wioletta Anuszkiewicz poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Gołdapi na 2022 rok. 

 

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 4 za 

- Komisji Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 6 za  

- Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 3 za 

- Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich – 4 za 

 

11) 

Przewodnicząca Komisji Pani Wioletta Anuszkiewicz zwróciła się do Przewodniczącego Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji Pana Zbigniewa Makarewicza o przedstawienie projektu uchwały w sprawie 

rozpatrzenia petycji z dnia 9 grudnia 2021 r. 

 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Pan Zbigniew Makarewicz powiedział, że Komisja 

Skarg, Wniosków i Petycji na posiedzeniu w dniu 22.12.2021 r. oraz 14.01.2022 r.  rozpatrywała 

przedmiotowe pismo kwalifikując je jako petycję. Wnoszący petycję wskazali, że Las Kumiecie stanowi 

wspaniałe miejsce na "żywe” lekcje przyrody, źródło oczyszczania gołdapskiego powietrza z oparów spalin 

samochodowych, dymiących kominów i jest ostoją dla ptactwa oraz zwierzyny. Wnoszących petycję 

zaniepokoił coroczny wyrąb lasu, który powoduje jego systematyczne przerzedzenie oraz pozostawiane 

poobcinane gałęzie, które tamują przejścia dla spacerowiczów i grzybiarzy. Po analizie treści petycji 

członkowie Komisji stwierdzili, że właścicielem Lasu Kumiecie jest Skarb Państwa a zarządcą jest 

Państwowe Gospodarstwo Leśne Lasy Państwowe – Nadleśnictwo Gołdap. Nadleśnictwo Gołdap prowadzi 

całokształt spraw związanych z planowaniem, organizacją, koordynacją i nadzorem prac  

w zakresie selekcji i nasiennictwa, szkółkarstwa, hodowli lasu, ochrony lasu (w tym ochrony 

przeciwpożarowej), ochrony przyrody i zagospodarowania turystycznego, łowiectwa oraz innych działów 

zagospodarowania lasu, urządzania lasu, użytkowania lasu oraz sprzedaży drewna i użytków ubocznych. W 

związku z powyższym Rada Miejska w Gołdapi uznaje niewłaściwość Rady do rozpatrzenia  

ww. petycji i postanawia przekazać petycję zgodnie z właściwością Nadleśnictwu Gołdap celem rozpatrzenia  

i podjęcia działań w tym zakresie.  

 

Przewodnicząca Komisji Pani Wioletta Anuszkiewicz poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

rozpatrzenia petycji z dnia 9 grudnia 2021 r. 

 

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 4 za 

- Komisji Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 6 za  

- Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 3 za 

- Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich – 3 za 

  

12) 

Przewodnicząca Komisji Pani Wioletta Anuszkiewicz zwróciła się do Przewodniczącego Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji Pana Zbigniewa Makarewicza o przedstawienie projektu uchwały w sprawie 

rozpatrzenia petycji z dnia 20 grudnia 2021 r.  

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Pan Zbigniew Makarewicz powiedział, że w dniu  

20 grudnia 2021 r. wpłynął do Rady Miejskiej w Gołdapi wniosek w sprawie przyjęcia przez Radę Miejską 

w Gołdapi uchwały w sprawie przyjęcia apelu o niepodejmowaniu działań wpływających  

na dyskryminowanie społeczności z powodów rasowych, religijnych, medycznych czy sanitarnych. Komisja 

Skarg, Wniosków i Petycji na posiedzeniu w dniu 11.02.2022 r. zakwalifikowała wniosek jako petycję. 

Zgodnie z art. 2 ust. 3 ustawy z dnia 11 lipca 2014 r. o petycjach (Dz. U. 2018 r. poz. 870) przedmiotem 



petycji może być żądanie, w szczególności, zmiany przepisów prawa, podjęcia rozstrzygnięcia lub innego 

działania w sprawie dotyczącej podmiotu wnoszącego petycję, życia zbiorowego lub wartości 

wymagających szczególnej ochrony w imię dobra wspólnego, mieszczących się w zakresie zadań  

i kompetencji adresata petycji. Adresatem petycji może być każda państwowa lub samorządowa jednostka 

organizacyjna bez względu na jej usytuowanie w strukturze administracyjnej oraz siedzibę, jeśli zakres  

jej działalności jest związany z przedmiotem petycji. W myśl art. 6 ust. 1 u.s.g. do zakresu działania gminy 

należą wszystkie sprawy publiczne o znaczeniu lokalnym, niezastrzeżone ustawami na rzecz innych 

podmiotów (domniemanie właściwości gminy). Natomiast w art. 18 ust. 1 u.s.g. sformułowano zasadę 

domniemania właściwości rady gminy, przekazując do jej rozstrzygnięcia wszystkie sprawy pozostające  

w zakresie działania gminy, jeżeli ustawy nie stanowią inaczej. Podjęcie uchwały zgodnie z w/w petycją 

wykracza poza kompetencje Rady Miejskiej w Gołdapi, bowiem rada gminy może wypowiadać się tylko  

w zakresie powierzonych jej zadań. Dotyczy to także sytuacji, gdy stanowisko rady jest niewiążące i stanowi 

np. apel czy deklarację. Opinia rady może dotyczyć tylko kwestii, które pozostają w zakresie działania 

gminy. Sprawy ogólnokrajowe nie należą do właściwości gminy i rady gminy. W petycji brakuje również 

wskazania miejsca zamieszkania osoby wnoszącej petycję. Zgodnie zaś z art. 7 ust. 1 ustawy o petycjach 

jeżeli petycja nie spełnia wymogów, o których mowa w art. 4 ust. 2 pkt 1 lub 2 (tj. petycja powinna 

zawierać: oznaczenie podmiotu wnoszącego petycję; jeżeli podmiotem wnoszącym petycję jest grupa 

podmiotów, w petycji należy wskazać oznaczenie każdego z tych podmiotów oraz osobę reprezentującą 

podmiot wnoszący petycję; wskazanie miejsca zamieszkania albo siedziby podmiotu wnoszącego petycję 

oraz adresu do korespondencji; jeżeli podmiotem wnoszącym petycję jest grupa podmiotów, w petycji należy 

wskazać miejsce zamieszkania lub siedzibę każdego z tych podmiotów) pozostawia się ją bez rozpatrzenia. 

 

Przewodnicząca Komisji Pani Wioletta Anuszkiewicz poddała pod głosowanie projekt uchwały uchylenia 

uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji z dnia 20 grudnia 2021 r.  

 

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 4 za 

- Komisji Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 6 za  

- Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 3 za 

- Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich – 3 za 

 

Do pkt 6 

Radny pan Andrzej Tobolski powiedział, że w związku z przedłużaniem rozpatrywania przez Komisję 

Skarg, Wniosków i Petycji złożonej przez radnego skargi składa wniosek do Przewodniczącego Rady 

Miejskiej, by przedłożył radzie uchwałę zabraniającą burmistrzowi korzystania z samochodu służbowego  

do celów prywatnych.  

Burmistrz Gołdapi Pan Tomasz Luto odpowiedział, że radny kłamie i nic nie wnosi do samorządu 

gołdapskiego.  

Członek Komisji Pan Zbigniew Makarewicz zapytał, do kogo należy tunel znajdujący się na ul. Wojska 

Polskiego. Zapytał również, czy sprzątnięty został „witacz”. 

Kierownik Wydziału WIK Pan Jarosław Duchnowski odpowiedział, że w poprzednim tygodniu było 

zlecone sprzątnięcie elementów „witacza” a odnośnie tunelu odniesie się na piśmie. 

Radny Pan Andrzej Tobolski powiedział, by burmistrz na następną sesję przygotował informację  

w sprawie podjętych działań gminy do właściciela firmy VITARO odnośnie umowy na projekt budowy 

Zakładu Przyrodoleczniczego.  

 

Na tym zakończono posiedzenie. 

 

 

       Protokołowała              Przewodnicząca Komisji 

 /-/  Katarzyna Krusznis                     /-/ Zofia Syperek  


